



တၢ်ဂ့ၢ်နီၣ်နီၣ်အကဘျးနီၣ်ဂံၢ် ၂ထံၣ်ကီၢ်နီၣ်နီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢပျဲးဒီးတဆူၣ်ချ့အတၢ်အုၣ်ကီၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်က့ၢ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.

တၢ်ဂ့ၢ်နီၣ်နီၣ်အကဘျးတခါအံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်နီၣ်ဖျိ AMPARO ပုၤကတိၤခဲးတၢ်ကရၢၢ်လၢတၢ်ကဟ့ၣ်ပုၤကညီတဖၣ်လၢအဟဲလၢပုၤတဝီလၢအလုၢ်လၢထုသန့ဒီးကိၣ်ကွၢ်လီၤဆီလိာ်အသးတဖၣ်ပုၤဒီးတၢ်ဂ့ၢ်က့ၢ်လၢတၢ်က့ၢ်ထံၣ်အိၣ်ဘၣ်ပးထံၣ်ကီၢ်နီၣ်နီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢပျဲးဒီးတဆူၣ်ချ့အတၢ်အုၣ်ကီၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်က့ၢ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.

ထံၣ်ကီၢ်နီၣ်နီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢပျဲးဒီးတဆူၣ်ချ့အတၢ်အုၣ်ကီၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်က့ၢ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်အံၤတၢ်ကိးအိၣ်လၢ NDIS ဒီးတၢ်အံၤမ့ၢ်က့ၢ်အသိတဘိလၢပုၤလၢအအိၣ်ဒီးနီၣ်နီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢပျဲးဒီးတဆူၣ်ချ့တဖၣ်ကဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်က့ၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယၢ်ဒီးတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢတဖၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်လိာ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.တၢ်အံၤမ့ၢ်ထံၣ်ကီၢ်အပတီၢ်သန့လၢအဟ့ၣ်ကလိာ်မ့ၢ်ဒ်သိးတၢ်အံၤကမ့ၢ်တၢ်တမံၤယိလၢပုၤခဲလၢလၢအအိၣ်လၢကိၢ်အိၣ်စၢတြုလယါတၢ်လီၤဝးဝးန့ၣ်လီၤ.တၢ်အံၤကအိၣ်ဘၣ်တၢ်ကမၤန့ၣ်သ့အိၣ်လၢထံၣ်ကီၢ်ဒိတဘျီအပတီၢ်ဖဲ ၂၀၁၉န့ၣ်အပူၤဒီးတၢ်အံၤကစးထီၣ်ဝဲလၢခူစလဲန့ၣ်တၢ်လီၤတနီၣ်အပူၤထီၣ် ၂၀၁၆န့ၣ်လီၤ.ပုၤလၢအအိၣ်ဒီးနီၣ်နီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢပျဲးဒီးတဆူၣ်ချ့လၢအအိၣ်ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢလၢ NDIS အအိၣ်န့ၣ်တၢ်ကိးအဝဲသ့ၣ်လၢ “ပုၤဟံၣ်ယုၣ်ဟံၣ်ကိၢ်တဖၣ်” န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကြးဝဲဘၣ်ဝဲဒီးတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ယာ်

NDIS န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲလၢပုၤလၢအအိၣ်ဒီးနီၣ်နီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢပျဲးဒီးတဆူၣ်ချ့လၢအအိၣ်ဆိးလၢအိးစၢတြုလယါဒီး-

- မ့ၢ်ပုၤလၢအသးအိၣ်၆၅န့ၣ်ဆူအဖိလၢဝဲအဝဲသ့ၣ်စးထီၣ်မၤန့ၣ်သ့ဝဲဒၣ် NDIS
- မ့ၢ်အိးစၢတြုလယါအထံဖိကီၢ်ဖိတကမ့ၢ်ပုၤအိၣ်ဆိးလၢထံၣ်ကီၢ်ပုၤလီၤစိလီၤထီၣ်သ့တကမ့ၢ်မ့ၢ်ပုၤန့ၣ်လဲၣ်န့ၣ်အထံဖိကီၢ်ဖိတကမ့ၢ်လၢအဖိၣ်ယာ်တၢ်ပျဲးလီၤဆိတကလုာ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ဒိသအယာ်န့ၣ်လီၤ.
- အိၣ်ဒီးနီၣ်နီၣ်သးတလၢပျဲးဒီးတဆူၣ်ချ့လၢအဘျီတသ့.မ့ၢ် “သးသမ့ဒိတစိ” ဒီးမၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးအဝဲသ့ၣ်အတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢမၤဝဲဒၣ်ကိးနံၤဝဲဒၣ်အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢပုၤလၢတတုၤထီၣ်ထီၣ်ဘးတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်ယာ်တဖၣ်, NDIS ဘၣ်တဘၣ်ကဘျးန့ၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢတၢ်ကယုၣ်န့ၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢအဂၤလၢအဘၣ်လိာ်ဖိးဒုတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ယုထာဒီးတၢ်ဖိၣ်ကံၢ်ယာ်တၢ်

လၢအပူၤကွၢ်, ပုၤအါဒ်အါဂၤလၢအအိၣ်ဒီးနီၣ်နီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢပျဲးဒီးတဆူၣ်ချ့တဖၣ်လၢအအိၣ်လၢအိးစၢတြုလယါတဖၣ်ညီန့ၣ်တူၢ်ဘၣ်ဝဲလၢတၢ်တြီယာ်အိၣ်လၢပုၤတဝဲအတၢ်အိၣ်မ့ၢ်အိၣ်ဂဲၤအပူၤဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်ယုထာလၢအစ့ဘၣ်ပးအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢလၢတၢ်ဟ့ၣ်အိၣ်အကျိအကျိန့ၣ်လီၤ.လၢ NDIS အပူၤပုၤဟံၣ်ယုၣ်ဟံၣ်ကိၢ်တဖၣ်ဆဲးတၢ်ဝဲဒၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢလဲၣ်တကလုာ်လဲၣ်ဒီးလၢက့ၢ်ကျဲးလဲၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်ကမၤန့ၣ်အိၣ်န့ၣ်သ့လီၤ.



တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢလၢအလီၢ်အိၣ်ဒီးအဘၣ်ဘျးဘၣ်ဒါ

NDIS ကဟ့ၣ်န့ၣ်တၢ်အလဲလၢတၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢလၢအဘၣ်ထွဲဘၣ်ပးဒီးနီၣ်နီၣ်သးက့ၢ်ဂီၤတလၢပျဲးဒီးတဆူၣ်ချ့တဖၣ်အဂီၢ်, လၢတၢ်လိာ်ဘၣ်အိၣ်နီၣ်နီၣ်, ဒီးကမၤစၢပုၤတဝဲလၢကတုၤထီၣ်အဝဲသ့ၣ်အဖိတၢ်တဖၣ်ဒီးအတၢ်မဲမိၢ်တဖၣ်, ဒီးမၤစၢပုၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤလၢကသ့ဆၢၣ်ထၢၣ်လၢအအိၣ်အါထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

NDIS ဟ့ၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢတဖၣ်လၢပုၤလိာ်ဘၣ်အိၣ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးပုၤတဝဲအပုၤဂ့ၢ်ဝီဒီးမ့ၢ်က့ၢ်ဖဲကွၢ်အတၢ်အိၣ်မ့ၢ်အိၣ်ဂဲၤန့ၣ်လီၤ.တၢ်အံၤကဟံၣ်ယုၣ်-

- ဒုးကဲထီၣ်တၢ်ရူလိာ်မုၢ်လိာ်တဖၣ်ဒီးတၢ်တူၢ်ဘၣ်လၢအဘျးလိာ်အသးဒီးပုၤအဂၤ-တၢ်အိၣ်ဒီးဟံၣ်ပနီၣ်ယာ်ဖိးတံၤသကိးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.
- န့ၣ်လီၤဟံၣ်ယုၣ်လၢပုၤတဝဲဒီးပုၤဂ့ၢ်ဝီအတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်-ဟံၣ်ယုၣ်တၢ်ဆိၣ်ဘျးအိၣ်သါအတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်
- တၢ်လဲၤဆူက့ၢ်, မၤလိန့ၢ်ဒီးမၤန့ၢ်တၢ်မၤလိ-အဒိဒ်တၢ်မၤလိတၢ်လၢ TAFE မ့ၢ်တဖၣ်ဖျၢၣ်ဖိမိၤအပူၤ
- ကိးနံၤဝဲဒၣ်တၢ်အိၣ်မ့ၢ်အိၣ်ဂဲၤအမ့ၢ်အါလၢအညီန့ၢ်ကဲထီၣ်တဖၣ်-အဒိဒ်တၢ်မၤတၢ်ဆဲးတၢ်တဖၣ်, တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်အလဲတဖၣ်, ဒီးတၢ်ယဲာ်လီၤဘျီလီၤတၢ်ဂ့ၢ်ကီၢ်
- တၢ်ဆဲးကျိးဆဲးကျိး-အဒိဒ်တၢ်ဆဲးကျိးဒီးတၢ်န့ၢ်ဟံၣ်ပုၤအဂၤတဖၣ်
- တၢ်သုးထီၣ်သုးလီၤ-အဒိဒ်တၢ်သုးထီၣ်သုးလီၤလၢနဟံၣ်အပူၤဒီးပုၤတဝဲအပူၤ, မ့ၢ်တဖၣ်မၤန့ၢ်တၢ်ပိးတၢ်လိမ့ၢ်တၢ်လၢအမၤစၢတၢ်သ့တဖၣ်လၢကမၤတၢ်အဂီၢ်
- တၢ်က့ၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယၢ်လီၤသးဒီးတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့တၢ်က့ၢ်ထွဲကဟ့ၣ်ကယၢ်အတၢ်လိာ်ဘၣ်လီၤဆိတဖၣ်-အဒိဒ်တၢ်မၤစၢဝဲဒၣ်တၢ်လုာ်ထံၣ်လုာ်နီၣ်, တၢ်က့ၢ်ထီၣ်သိးထီၣ်ဒီးတၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်တၢ်
- တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤလၢဟံၣ်ပနီၣ်ယာ်-အဒိဒ်တၢ်ကတဲာ်ကတီၤတၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်ဒီးမၤကဆိန့ၣ်ဟံၣ်



- တံဖဲးတံမး-အဒိဒဲးတံယုမုတမုတံဟံးယံဟံးယံတံမးတခါ

တံမနုတဖံလဲာ်လံာ် NDISတဟ့ာ်ကျိာ်စ့တံမးစာ

NDISတဟ့ာ်ကျိာ်စ့တံမးစာဆုတံတမံးလံာ်လံာ်-

- တဟ့ာ်မးဒီးပုတဂးအနီာ်ဒိနီာ်သးကွာ်ဂီတလံာ်တပုတဆုတချုအဂ့ု
- ဘၣ်ထွဲဒီးတနံ့ဘၣ်တနံ့တံအိာ်တံဆိးအဘူးအလဲတဘၣ်ထွဲဒီးပုတဂးအတံလိာ်ဘၣ်လံာ်တံဆိာ်ထွဲမးစာအဂီ
- ကဘၣ်တံဟ့ာ်ကျိာ်စ့တံမးစာခိဖျိတံကရုကရီအဂးအဒိဒဲးတံက့ာ်ဘၣ်က့ာ်သ့,တံအိာ်အုာ်အိာ်ချုမုတမုဟံာ်ယံတံအိာ်ကဒုအလိာ်
- လံာ်ဘၣ်တဘၣ်ကဒုးကဲထီာ်တံဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဆုပုဟံးယံဟံးယံဂီမုတမုဆုပုအဂးတဖံန့ာ်လိာ်.

ဖိသၣ်လံာ်အအိာ်ဒီးနီာ်ဒိနီာ်သးကွာ်ဂီတလံာ်တပုဒီးတဆုတချုတဖံ

NDISမးစာစ့ကီးနုလးနကမးန့ာ်တံဆိာ်ထွဲမးစာလံာ်အဆိလံာ်ဖိသၣ်လံာ်အအိာ်ဒီးနီာ်ဒိနီာ်သးကွာ်ဂီတလံာ်တပုဒီးတဆုတချုတဖံန့ာ်သ့လိာ်.တံဆိာ်ထွဲမးစာလံာ်အဆိဘၣ်တဘၣ်မးစာတံမးစာတံမးစာတံမးစာဒိဘၣ်မးစာလံာ်အကတံာ်ယံာ်ယံာ်ထာထာလံာ်အဘၣ်ထွဲဒီးနီာ်ဒိနီာ်သးကွာ်ဂီတလံာ်တပုဒီးတဆုတချုလံာ်နုမုတမုနုဖိအလိာ်န့ာ်လိာ်. NDISကီးတံအံးဒိ“တံန့ာ်လိာ်ကျဲတံလံာ်အဆိ”န့ာ်လိာ်.



ပုအိာ်ဒီးနီာ်ဒိနီာ်သးကွာ်ဂီလံာ်တပုဒီးတဆုတချုဒီးအဝဲသ့အဟံာ်ဖိဖိတဖံ

ပုလံာ်အအိာ်ဒီးနီာ်ဒိနီာ်သးကွာ်ဂီတလံာ်တပုဒီးတဆုတချုတဖံအတံလိာ်ဘၣ်တဖံ,ဟံးယံအဝဲသ့အတံယုထာတဖံဒီးတံဆိာ်တဖံမုတံအိာ်ကျဲလံာ် NDISအပုလံာ်တံမးစာရဲာ်တံကျဲလံာ်ကဆိာ်ထွဲမးစာအဝဲသ့,ဘၣ်ဆၣ်ဟံာ်ဖိဖိအမုအဒါစ့ကီးအရဒိဘၣ်န့ာ်လိာ်.

ပုလံာ်အအိာ်ဒီးနီာ်ဒိနီာ်သးကွာ်ဂီတလံာ်တပုဒီးတဆုတချုတဖံအဟံာ်ဖိဖိဒီးပုအိာ်ထွဲမးစာအဂးတဖံလံာ်ကမးစာအဝဲသ့ဒီး NDISအတံရဲာ်တံကျဲအကျိာ်အက့ာ်န့ာ်လိာ်. NDISအပုရဲာ်ကျဲတံတဖံကဆိကမိာ်ဘၣ်မးစာကျဲကျဲတဖံလံာ်ကမးစာဟံာ်ဖိဖိလံာ်ကဟ့ာ်တံဆိာ်ထွဲမးစာအုညါရဲာ်ဒီးကဟံးသ့ဟံးသးဝဲဒုလံာ်ဟံာ်ဖိဖိအမုအဒါဝဲတံမးစာရဲာ်တံကျဲတဖံယုဒီးပုဟံးယံဟံးယံဂီတဖံ,ဟံးယံတံဆိာ်ထွဲမးစာလံာ်အဝဲသ့ဟ့ာ်ဝဲတဖံ,မုဒါအဂ့ုအဂးတဖံဒီးအဝဲသ့အနီာ်ကစာအတံအိာ်မုအတံရဲာ်တံကျဲန့ာ်လိာ်. NDISအပုရဲာ်ကျဲတဖံကဟံးသ့ဟံးသးဝဲလံာ်ပုလံာ်အအိာ်ဒီးနီာ်ဒိနီာ်သးကွာ်ဂီတလံာ်တပုဒီးတဆုတချုဘၣ်တဘၣ်ကဆိဒီးတံဆိာ်ထွဲမးစာလံာ်အဆိဖိဖိလံာ်ကမးစာဆဲာ်တဖံလံာ်အအိာ်ဒီးတံမးစာရဲာ်တံကျဲတဖံဒီးအဝဲသ့ဟံးလုာ်ဟံးပုပုသ့တဖံအထံာ်ဆိကမိာ်တဖံ,တံခိးတံညါဒီးတံလဲးခိဖျိန့ာ်လိာ်.

နမ့ာ်လိာ်ဘၣ်ပုကတံကျိးထံတံတခီ

နမ့ာ်လိာ်ဘၣ်ပုကတံကျိးထံတံတဂးလံာ်ကသံကွာ်တံသံကွာ်မုတမုယုသ့ညါအါထီာ်တံဂ့ုတခီ,ကီးဘၣ်TISလံာ်ဝဲဒုဂ့ုဒီးယုလံာ်ကဆဲးကျိးနုနုအထံကီာ်နီာ်ဒိနီာ်သးကွာ်ဂီတလံာ်တပုဒီးတဆုတချုတဖံအုာ်ကီာ်တံရဲာ်တံကျဲ,လိာ်ဝဲစီနီာ်ဂံာ်ဝဲဝဲဝဲဝဲဝဲဝဲန့ာ်တက့ာ်.

မုနုကျဲးဝဲဘၣ်ဝဲဒီးတံဟံးပနီာ်ယံာ်အံးခါန့ာ်နကဘၣ်ယုသ့ညါဒဲးလဲာ်

နသ့ဝဲဒုNDISတံဟံးန့ာ်သ့အတံမးနီာ်စရိသ့ဝဲဒုလံာ်နကထံာ်န့ာ်ဝဲဘၣ်တဘၣ်မုနုကျဲးနဘၣ်ဒီးတံဟံးပနီာ်လံာ်ကဒီးန့ာ်တံမးစာလံာ်NDISအအိာ်ခါန့ာ်သ့လိာ်.

<http://www.ndis.gov.au/ndis-access-checklist>

ဝဲ NDISမုးစးထီာ်လံာ်လဲးအခါန့ာ်,ပုလံာ်အအိာ်ဒီးနီာ်ဒိနီာ်သးကွာ်ဂီတလံာ်တပုဒီးတဆုတချုတဖံကန့ာ်မးပုလိာ် “တံဟံးန့ာ်သ့တံယုန့ာ်အလံာ်ပတံထီာ်”န့ာ်လိာ်.လံာ်ပတံထီာ်အံးကဟ့ာ်ဝဲဒုNDISဒီးတံဂ့ုတံကျဲလံာ်ကမးစာဆဲာ်ဘၣ်မးစာမုနုနုသ့တံဆိာ်ထွဲမးစာလံာ်အဆိသ့တသ့န့ာ်လိာ်.လံာ်ပတံထီာ်အပုနကလိာ်ဟ့ာ်တံဂ့ုတံကျဲဘၣ်မးစာနီာ်ဒိနီာ်သးကွာ်ဂီတလံာ်တပုဒီးတဆုတချုအဂ့ု,နသးန့ာ်ဒီးန့ာ်ကဲထံဖိကီာ်ဖိ,ပုအိာ်ဆိးလိာ်လိာ်ထီာ်သ့လံာ်အိးစကြဲလံာ်အပုန့ာ်လိာ်.လံာ်ပတံထီာ်အဒိတဖံဒီးတံဂ့ုတံကျဲအကလုာ်ဒီးလံာ်လံာ်တံမးစာနီာ်ဒိနီာ်မးစာလိာ်ဟ့ာ်ထီာ်အိးလံာ်ကဆိာ်ထွဲမးစာတံယုထီာ်(အဒိ-နီာ်ဒိနီာ်သးကွာ်ဂီတလံာ်တပုဒီးတဆုတချုအတံအုာ်သး,တံအိာ်ဆိးလိာ်ကျဲ,သးန့ာ်ဒီးအုညါ)အိာ်ဝဲဒုလံာ်ကမးစာဆဲာ်လံာ်NDISအပုယံးဘူးဝဲအလိာ်(လံာ်ပုန့ာ်လိာ်ဟံးယံအဆိအဖိလံာ်န့ာ်လိာ်.)

တံရဲာ်ကျဲဆိတံ

ပျသုတ်တဖှင်စးထီၣ်ဆိကမိၣ်ဒီးရဲၣ်ကျဲတၢ်အခဲအံၤဘၣ်ယးအဲၤသ့ၣ်ဆဲၣ်ဒီးအိၣ်မူအတၢ်အိၣ်မူလၢကျဲၣ်လၢဒီးတၢ်မၤစၢၤလၢအဲၤသ့ၣ်ကလိၣ်ဘၣ်လၢကမၤတၢ်အံၤမၤမၤတဖှင်လၢန့ၣ်သ့လီၤ. **NDIS** အိၣ်ဒီးတၢ်ရဲၣ်ကျဲအတၢ်မၤအလံာ်လၢပျသုတ်တဖှင်မၤပျၤလီၤအိၣ်သ့လၢတၢ်ကမၤစၢၤအဲၤသ့ၣ်လၢကအိၣ်ကတၢ်ကတီၤသးလၢတၢ်ရဲၣ်ကျဲအကျိၤအကျိၤအဂီၢ်တၢ်မၤအလံာ်အဒိတဖှင်အံၤအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢ **NDIS** အပှၢ်ယးကျဲးစဲအလီၤလီၤ. တၢ်အံၤဘၣ်တၢ်ကျိးထံကျဲးအိၣ်အကျိၢ်လၢလၢကတၢ်တဖှင် - စပဲနဲး, ဘၣ်ယးန့ၣ်မံး, အၣ်ရၢပုး, ကရံးခဲ, အိၣ်ထီၣ်လံးယၣ်ဒီးတၢ်မၤညီဘၣ်လီၤအိၣ်ဒီးတရးအကျိၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်မၤသကိးတၢ်ဒီး NDIS အပျၤရဲၣ်ကျဲတၢ်တက

ဖဲန့ၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါလၢန့ၣ်မၤပျၤလၢအကြၢးအဘၣ်ဒီးတၢ်ပၢပနီၣ်ယၢ်လၢ **NDIS** အဂီၢ်တဖှိနကဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲလီၤအပိးအလိတဖှင်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲလီၤအပိးအလိကရဲၣ်ပူးတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲလီၤဒီးတၢ်သမံသမိးမၤကျိၤအကျိၤအကျိၤဒီးပၢပုၤပၢပုၤပၢပုၤဂီၢ်အတၢ်ပၢပုၤလၢကဘၣ်မ့ၢ်အလၢအပျၤတၢ်ကျိၤဒီးတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲလီၤဒီးတၢ်သမံသမိးမၤကျိၤအကျိၤအကျိၤအကျိၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲပျၤကညီတဖှင်မ့ၢ်လိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢၤအိၣ်ပျၤကတီၤကျိးထံတၢ်မ့တမ့ၢ်တၢ်ကကျိးထံတၢ်မိတၢ်လံာ်တဖှင်. **NDIS** မၤစၢၤရဲၣ်ကျဲန့ၣ်တၢ်အံၤသ့ၣ်ဒၣ်န့ၣ်လီၤ. နယုထီၣ်ဇၢၣ်ကိးလၢနကမၤန့ၣ်တၢ်ဖိတၢ်လံာ်တဖှင်လၢတၢ်ကျိးထံပၢပုၤတၢ်လံာ်ဆဲးဖဲန့ၣ်လီၤ. နယုထီၣ်ဘၣ်အိၣ်အိၣ်ဒိၣ်သ့ၣ်တဖှင်အံၤအဂီၢ်န့ၣ်သ့လီၤ.

ကျိၤကျဲအိၣ်ဝဲအကလၢကလၢလၢန့ၣ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အိၣ်လၢန့ၣ် **NDIS** အတၢ်ရဲၣ်ကျဲတၢ်ကျိၤအဂီၢ်အံၤသ့ၣ်. ပၢပုၤတၢ်ထီၣ်လိာ်သးဒီး **NDIS** အပျၤရဲၣ်ကျဲတၢ်တကန့ၣ်လီၤ. **NDIS** မၤစၢၤနၢၤလၢတၢ်ကတံးသကိးန့ၣ်တၢ်လိာ်ဘၣ်တဖှင်. နဖီတၢ်ဒီးန့ၣ်တၢ်မ့ၢ်လၢကျိၤမိတဖှင်ဒီးတၢ်အိၣ်ထီၣ်အိၣ်ထီၣ်ထွဲမၤစၢၤတဖှင်လၢနဒီးန့ၣ်ဘၣ်အိၣ်ခဲခဲတဖှင်န့ၣ်လီၤ. တၢ်အံၤဘၣ်တဘၣ်ကဟံးန့ၣ်တၢ်ဆါကတီၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကတီၢ်သကိးတၢ်တဘၣ်ဒီးန့ၣ်ဟံးဒီးပျၤတကလၢကဲတၢ်အိၣ်ထီၣ်ထွဲမၤစၢၤလၢနဂီၢ်န့ၣ်သ့လီၤ. တၢ်သ့ၣ်ဒၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤ. **NDIS** ကဒုးအိၣ်ထီၣ်တၢ်ရဲၣ်ကျဲတၢ်ကျိၤတခါလၢတၢ်အိၣ်ထီၣ်ထွဲမၤစၢၤတၢ်အဂီၢ်လၢအဘၣ်လိာ်သးကတၢ်ဒီးန့ၣ်တၢ်လိာ်ဘၣ်တဖှင်ဒီးန့ၣ်တၢ်တဖှင်န့ၣ်လီၤ. နကျဲမ့ၢ်ဘၣ်ပျၤအဂတဖှင်လၢကအိၣ်ထီၣ်ထွဲမၤစၢၤဒီးမၤစၢၤအခါဖဲတၢ်ရဲၣ်လီၤကျဲလီၤအကျိၤအကျိၤအကျိၤအကျိၤအကျိၤန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကျိၤအကျိၤအကျိၤအကျိၤအကျိၤ www.ndis.gov.au

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်ထီၣ်ထွဲမၤစၢၤ AMPARO ပျၤကတီၤခဲးတၢ်အကရၢန့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်ကျိၤထွဲကဟုကယၢ်တခါလၢလၢတၢ်မၤတၢ်အိၣ်ထီၣ်ထွဲမၤစၢၤတၢ်မၤလိာ်တၢ်ခဲးဒၣ်လၢတၢ်အံၤအပျၤဝဲတံၤဝဲတံၤဆါကတီၢ်လၢတၢ်ခဲးကျိးရလီၤအိၣ်ထီၣ်ထွဲမၤစၢၤအသိး. တၢ်ဖိတၢ်လံာ်တခါအံၤအတၢ်တံာ်ဟံးမ့ၢ်တၢ်ကဟုၣ်တၢ်ဝဲထံနီၤဖးထီၣ်ရိၤသန့ၣ်က့ဘၣ်တဘၣ်တၢ်အံၤတဘၣ်ဝဲတံၤ. တၢ်ချူးဆါချူးကတီၢ်မ့တမ့ၢ်တၢ်လၢတဖှင်ဝဲဒၣ်သ့န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟ့ၣ်က့ၣ်ဟ့ၣ်ဖးဆူညါဘၣ်ယးဒီးနီၢ်တဂၤအတၢ်အိၣ်ထီၣ်ထွဲမၤစၢၤတဖှင်န့ၣ်တၢ်ဟ့ၣ်သဆၣ်အိၣ်လၢကမၤအိၣ်ဒိၣ်န့ၣ်လီၤ.



53 Prospect Road, Gaythorne, QLD 4051
PO Box 2065, Brookside Centre, QLD 4053
www.amparo.org.au info@amparo.org.au

phone 07 3354 4900
Interpreter Service 131450